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؟؟؟
ســپهرغرب، گروه شــهر - طاهــره ترابی مهوش: 
روزنامــه  دفتــر  در  حضــور  بــا  همــدان  شــهردار 
ســپهرغرب در بحث و گفت وگو بــا اعضای تحریریه 
این رسانه ضمن ارائه گزارش عملکرد، به تعدادی 
از ســؤالات مطرح شــده از ســوی خبرنــگاران ایــن 

رسانه پاسخ داد که در ادامه می خوانید:
ســید مســعود حســینی با بیان اینکه رویکرد و 
سیاســت اصلی دولت اتمــام پژوه هــای نیمه تمام 
است، گفت: درواقع ما نیز پیرو این موضوع )اتمام 
پروژه هــای نیمه تمــام( از ســوی دولــت، در ســطح 
مدیریت شهری این رویکرد درست را دنبال کردیم.

وی با اشــاره به اینکه اگر بخواهیم درباره مبانی 
کلان در حــوزه مدیریــت شــهری بحــث کنیــم نکته 
اصلــی این اســت که در بــدو امر بتوانیم مســئله را 
خوب تشــخیص دهیم، ابزار کــرد: از آنجا که منابع 
محــدودی در اختیــار داریــم به نظــر می رســد باید 

بهترین بهره برداری را از این فضا داشته باشیم.
وی با بیان اینکــه از طریق تکمیل و بهره برداری 
از پروژه هــای نیمــه کاره به دنبــال ترمیــم زخم های 
شــهر هســتیم، اظهــار کــرد: در ایــن بیــن دو نکتــه 
چگونگــی انتخاب پروژه و اتمام پروژه  ها در یک بازه 

زمانی مشخص حائز اهمیت است.
شــهردار همــدان بــا تأکیــد بــر اینکــه در فضای 
کاری مــا ســلیقه ها متفاوت اســت تصریــح کرد: با 
ایــن وجــود رویکــرد اصلی مــان تکمیــل پروژه های 
نیمــه کاره بــود کــه در بیــن آن ها پــروژه پــل غدیر، 
تقاطــع غیــر همســطح شــهید همدانــی، پارکینگ 
آقاجانی بیــگ، بــازار ســینا و همچنین تکمیــل بازار 
میدان مرکــزی همدان جــز اولویت ها قــرار گرفت؛ 
بنابراین این مهم را در رسانه به صورت علنی اعلام 

کردیم.
حســینی بــا تأکیــد بــر اینکه طــی این مــدت نیز 
بــرای تحقق این امر تلاش های لازم را انجام دادیم 
و وقت بســیاری صرف کردیم، تشــریح کرد: مسئله 
این اســت که در شــهر همدان علاوه بر محدودیت 
منابــع نشــأت گرفته از شــرایط اقتصــادی و تــورم 
حاکــم بر کشــور، با مشــکل ضعــف در منابع مالی 

پایدار شهری نیز مواجه بودیم.
وی با اشاره به اینکه نبود این منابع مالی پایدار 
در دوره های مختلف مدیریت شــهری مشکل ســاز 
بــوده و در این دوره نیز با آن مواجه هســتیم بیان 
کرد: ما با یک نهضت پل سازی در شهر مواجهیم که 
از ســال ها قبل توسط مدیریت شهری کلید خورده 
اما مســئله این اســت که در آن ســال ها بــرای این 
پروژه هــا منابع ملــی در نظر می گرفتنــد اما در این 

دوره این امکان برای ما میسر نشد.
شــهردار همــدان بــا اشــاره بــه اینکــه بــا توجه 
بــه شــرایط حاکــم، رفــع موانــع پیــش روی دو پل 
نیمــه کاره، نیازمند اقدامات مدیریــت ایجابی بود، 
ابــراز کــرد: بــر ایــن اســاس ســال گذشــته کارهای 
مقدماتــی را برای حل مســائل پروژه های نیمه کاره 
به خوبــی پیــش بردیــم و حتــی مســائل حقوقی و 
مالــی و موضوعات مرتبط با اختلافــات با پیمانکار 

را در این پروژه ها حل کردیم.
حســینی ادامه داد: بــا این تفاســیر تا مقطعی 
نحوه پیشــرفت این پروژه ها بســیار خــوب بود اما 
در برخــی از پروژه هــا مشــکلات فنــی مطــرح شــد؛ 
بــه طور مثــال در پــروژه غدیر کــه در خصوص بتن 
آن مباحثــی مطــرح شــد، عنــوان کردیم کــه اگر در 
خصوص هر یــک از پروژه های شــهری مباحث فنی 
مطرح باشد شــهرداری نخستین مرجعی است که 

خواهان پیگیری آن می شود و مطالبه گر است.
وی بــا اشــاره بــه اینکه البتــه این پیگیــری بدان 
معنــا نیســت کــه مشــکلات فنــی در این پــروژه به  
وجود آمده و شهرداری متوجه آن نشده باشد و با 
ورود و اقدام فرد دیگری ما پیگیر این مباحث شده 
باشــیم، بلکه موضوع این اســت که شرکت مشاور 
این پروژه یکی از ســرآمدان شــرکت های مشاور در 

حوزه عمرانی در سطح ملی است.
شــهردار همدان با اعلام اینکه با این تفاســیر با 
موضوعات پیش آمده شــهرداری با شرکت مشاور، 
در خصــوص نتایــج آزمایــش بتن، نامه نــگاری لازم 
را کــرده و از آن هــا خواهــان اعلام نظر شــده بود، 
تصریــح کــرد: ایــن شــرکت نیــز به صــورت مکتوب 
نتایــج بررســی خــود را در قالــب نامــه ارائــه کــرده 
بــود و در نهایت بنا به حساســیت های پیش آمده، 
به پیشــنهاد و معرفی شــورای شــهر و کمیســیون 
عمرانــی، عامــل چهارمــی در نظــر گرفته شــد و در 
انتخاب آن هیچ گونه نقشی نداشتیم که در نهایت 
نظــر نهایــی بــر نظر شــرکت مشــاور هگزا از ســوی 

عامل چهارم نیز مورد تأیید قرار گرفت.
حســینی با اشاره به اینکه در حال حاضر در این 
پروژه تنها بخشــی از آســفالت ریزی در رمپ شمالی 
و چنــد قطعه کوچک باقی اســت، تصریــح کرد: به 
محــض کاهــش برودت هــوا طی روزهــای آتی این 
کار نیــز انجام شــده و پروژه به بهره بــرداری خواهد 

رسید.
وی بــا ابــراز اینکه در خصوص پــروژه تقاطع غیر 
همســطح همدانی نیز تمام تلاش ما بر این اســت 
که تا پایان ســال به اتمام برســد گفت: مسئله این 
اســت که پروژه، ســازه ای پیش تنیده و کابلی است 
و ملاحظات فنی حتمــا باید در آن مورد توجه قرار 
گیرد. به عنوان مثال بخش آخر بتن ریزی این پروژه 
45 روز پیش انجام شده اما مشاور اعتقاد دارد به 
لحــاظ برودت هوا شــرایط مهیا نیســت و باید صبر 
کنیم تا شــرایط جوی بهتر شــود بنابرایــن ما نیز به 

لحاظ فنی تابع نظرات کارشناسی هستیم.
شــهردار همدان با اشــاره به اینکه در این پروژه 

پیمانــکار مورد نظر، عملکردی به مراتب مناســب تر 
از پیمانــکار پل غدیر دارد تصریح کرد: امید می رود 
ایــن دو پــروژه در ارائه گزارش تفریغ بودجه ســال 

جاری جزء پروژه های تمام شده باشند.
حســینی، ادامــه داد: پــروژه موزه میــدان امام 
)ره( نیز سال گذشته به پایان رسید که جز عملکرد 

یک ساله ما به حساب می آید.
وی بــا بیــان اینکــه در بازار ســینا نیز مشــکلات 
متعــددی را پشــت ســر گذاشــتیم و خوشــبختانه 
معبر لازم برای رونق این بازار نیز تعریف و راه اندازی 
شــد، تصریح کرد: راه انــدازی کامل آن، بــه پای کار 
آمدن مالکان بستگی دارد و مشکل خاصی در این 
خصــوص نداریم. در حال حاضر در مرحله آزمایش 
یک ســری تأسیسات همچون انشعاب گاز هستیم 

و تنها دکوربندی آن باقی است.
از  اینکــه  بیــان  بــا  ادامــه  شــهردار همــدان در 
نظــر مــا این پروژه تمام شــده اســت، تصریــح کرد: 
بگویــم  بایــد  نیــز  آن  زیریــن  در خصــوص طبقــه 
چــون متعلــق به شــهرداری اســت باید نســبت به 

سرمایه گذاری و جذب سرمایه گذار اقدام کنیم.
حســینی با اشــاره به اینکــه در پروژه بازار ســینا 
به دلیــل تأخیــر 17 ســاله در تحویل آن، شــهرداری 
در پی جلب رضایت مالکان برآمد، خاطرنشان کرد: 
طــی این مــدت بنا به شــکایت تعــدادی از مالکان 
بــرای احقــاق حــق مالکانــه، شــهرداری نســبت به 
پرداخــت جریمه محکوم شــده که باید نســبت به 
جبران خســارت آن ها اقدام کنــد زیرا برای ما حفظ 

سرمایه اجتماعی اولویت دارد.
وی با بیان اینکــه در خصوص پارکینگ آقاجانی 
بیــگ نیز بــا پیمانکار این پروژه مســاعدت های لازم 
انجام شــد اما متأســفانه خلف وعده کــرد، افزود: 
به دنبال خلع ید او هستیم البته این امر چند سال 
پیــش نیــز از محــل مــاده 26 انجام شــده، درواقع 

آزموده را آزمودن خطا بود.
وی در خصــوص پروژه میدان بار که چند ســالی 
اســت درگیــر مباحث حقوقی شــده اظهــار کرد: در 
ایــن پــروژه نیــز مذاکــره بــا ســرمایه گذار بــا در نظر 
گرفتن خواســته های او و منافع عمومی از ســوی 

شهرداری در دستور کار قرار گرفته است.
شــهردار همدان در ادامه تشــریح کــرد: در این 
پروژه پیشتر روند قضائی مطرح بود اما مسئله این 
اســت که طی کردن این فرایند زمان طولانی طلب 
می کنــد، در حالی که بنده شــخصا با ســرمایه گذار 
اصلــی پــای مذاکره نشســته ام، به نظر می رســد او 

برای ادامه کار آمادگی لازم را دارد.
حســینی ادامــه داد: با اجــرای پــروژه میدان بار 
جدیــد و انتقــال میدان بــار قدیــم بــه آنجــا یکی از 
معضلات اجتماعی، مباحث ســیما و منظر شــهری 

و مشکلات ترافیکی ما حل خواهد شد.
وی بــا اشــاره بــه اینکه بــرای بودجــه دو هزار و 
200 میلیارد تومانی امســال نیز اصلاحیه به شــورا 
فرســتادیم تــا رقم آن افزایــش پیدا کنــد و بتوانیم 
در تفریــغ بودجه عملکرد خوبی از شــهرداری ارائه 
دهیــم تصریح کرد: البته این افزایش بودجه الزاما 
بــه معنای انجــام پروژه های خاص نیســت بلکه در 
بســیاری از مــوارد تــورم موجود منجر بــه افزایش 
هزینــه مــا در پروژه ها شــده که این مهــم خود یک 

آسیب است.
شهردار همدان با اشــاره به رویکرد دنبال شده 
اســتاندارد  طبــق  گفــت:  آتــی  ســال  بودجــه  در 
تعریف شــده در بودجه ریــزی شــهری بایــد ســهم 
بخــش عمرانــی 40 و بخــش هزینه های جــاری 60 
درصد باشــد که این مهم را ما تغییر داده و رویکرد 
60 بــه 40 را دنبــال می کنیــم اظهــار کرد: بــا توجه 
بــه رقــم ســه هــزار و 200 میلیــارد تومانــی بودجه 
پیشــنهادی بــرای ســال 1402، پروژه هایی همچون 
انجــام مطالعــه پل مــدرس در حــوزه ترافیکی، به 

دلیــل آنکه کــه می تواند راهکاری بــرای حل یکی از 
گره های ترافیکی شهر باشد، اولویت دارد.

حســینی ادامــه داد: عــلاوه بر ایــن مطالعه فاز 
صفر پل چهارراه میدان امام حســین )ع( نیز ســال 
گذشته انجام شده و در بودجه سال آتی به دنبال 

تخصیص اعتبار برای عملیات اجرایی آن هستیم.
وی با تأکید بر اینکه اصل برای ما این اســت که 
اگــر پروژه ای را آغاز کردیم آن را در کوتاه ترین زمان 
ممکــن بــه اتمام برســانیم، تشــریح کــرد: در واقع 
اولویت با کثرت پروژه نیست بلکه با اتمام به موقع 

آن است.
شــهردار همدان با بیان اینکه بخشی از بودجه 
پیش بینــی شــده نیــز در حــوزه نگهــداری از شــهر 
همچــون آســفالت معابــر، فضــای ســبز، مبلمــان 
کــرد:  اذعــان  بینی شــده،  پیــش  غیــره  و  شــهری 
اصلی ترین بخش مورد توجه شهرداری در بودجه 
سال آتی به پیوست سرمایه گذاری اختصاص دارد.

رویکــرد  ایــن  وجــود  پــی  در  افــزود:  حســینی 
ســعی مان بــر این اســت که احــداث پــارک آمادای 
بــا پیش بینی اعتبار مناســب در ســال آینده به طور 

جدی دنبال شود.
وی بــا بیــان اینکــه بــا اجرای ایــن پــارک اهداف 
متعــددی دنبال می شــود که ازجملــه آن افزایش 
سرانه فضای سبز است گفت: درواقع با تحقق این 
پروژه بخشی از شکاف خدمت رسانی منطقه ای در 

شهر ترمیم خواهد شد.
وی ادامــه داد: عــلاوه بر این بــرای تأمین زمین 
مورد نیاز برای احداث بیمارســتان هزار تختخوابی 

نیــز مذاکــره با مالــکان آن بــرای جانمایــی در بلوار 
آیت الله نجفی از سوی شهرداری دنبال می شود تا 

کمکی باشد برای اهداف بلندمدت شهر.
ایــن مدیر ارشــد شــهری عنــوان کــرد: البته این 
امر بایــد مصوبه شــورای اســلامی را دریافت کند، 
بــا این وجــود مقدمــات کار از یک ســال پیش آغاز 
شده و طی روزهای اخیر آخرین جلسه را با مالکان 

داشتیم.
حسینی با بیان اینکه در صورت تحقق این پروژه 
در بلوار آیت الله نجفی، ایجاد شــهرک سلامت را نیز 
در همــان منطقه کلید خواهیــم زد، عنوان کرد: با 
توجــه به اینکــه این کار یک مطالبه عمومی اســت 
و حتــی حمیدرضــا حاجی بابایــی؛ نماینــده مــردم 
همــدان در مجلس شــورای اســلامی نیــز دریافت 
بودجه ملی برای این پروژه را پیگیری می کند، تمام 

همت شهرداری نیز بر تحقق آن است.
وی بــا اشــاره اینکــه ایجاد شــهرک ســلامت نیز 
در کنــار این پــروژه بزرگ می تواند بخشــی از بحران 

ترافیکــی شــهر را مرتفع کند گفت: بــا انتقال مطب 
پزشــکان به رینگ سوم شهر، تقاضا برای حضور در 

رینگ مرکزی کاهش می یابد.
وی با اشاره به اینکه در طرح اقدام ملی مسکن 
نیــز شــهردار به دنبــال همــکاری در عرصــه تأمیــن 
زمین مورد نیاز اســت، تشــریح کــرد: در این زمینه 
مذاکراتــی بــا مالــکان اراضــی کــه به دنبــال تعیین 

تکلیف هستند داشتیم.
ایــن  از  بخشــی  افــزود:  مســئول  مقــام  ایــن 
مذاکــرات بــا مالــکان در منطقــه شــورین بــوده و 
تاکنــون مذاکــرات بر ســر 400 هکتــار از اراضی این 

منطقه در دستور کار است.
حسینی با اشاره به اینکه در تپه حاج عنایت نیز 
پیگیر اجرای یک طرح سرمایه گذاری هستیم عنوان 
کرد: درواقع این تپه ها ثروتی در شــهر هســتند که 

باید از این فرصت به خوبی استفاده کرد.
وی با تأکید بر اینکه برای طرح مورد نیاز این تپه 
از قبل فراخوانی در راستای ارائه طرح در سال های 
گذشــته داده شــده گفــت: اعتقاد ما بر این اســت 
کــه ایــن تپه ها در شــهر به خــودی خود یــک ثروت 
محســوب می شــوند و نمی توان بر روی آن ها برج 
ایجاد کرد. متأســفانه بیشتر آن ها در طول سالیان 

گذشته از بین رفته اند.
مدیر شــهر همــدان با بیــان اینکه آنچــه در این 
فضــا در کنــار رصدخانــه دنبــال می کنیــم، اجــرای 
پروژه هــای گردشــگری، توریســتی و رفاهــی اســت 
مطرح کرد: البته در امکان سنجی و ارائه طرح برای 

این تپه نکته نخست اخذ مالکیت است.

حســینی ابــراز کــرد: کارخانــه ســیمان و تعیــن 
 تکلیــف آن از دیگــر پروژه هایی اســت کــه در عرصه 

سرمایه گذاری دنبال می کنیم.
وی با بیــان اینکه برنامه ریزی بــرای اجرای طرح 
ســرمایه گذاری ویــژه، جهــت فعال ســازی کارخانــه 
ســازمان  توســط  همــدان،  شــهرداری  ســیمان 
ســرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی آغاز شده 
اظهــار کرد: با توجــه به زیرســاخت های موجود در 
ســایت شــرکت ســیمان، با مســاحت نزدیک به 70 
هکتــار و وجــود راه دسترســی و مجــوزات معادن 
انجام شــده  رایزنی هــای  بــا  ســایت،  در  موجــود 
به دنبــال جذب ســرمایه گذار هســتیم تــا به زودی 
شــاهد فعال سازی ســایت مذکور با خطوط تولید 
آهــک هیدراتــه، ســیمان ســفید و کاغــذ ســنگی 

باشیم.
این مســئول در خصوص مشــارکت شــهرداری 
در اجرای طــرح ملی بازیافت هواپیمــا نیز افزود: با 
اجــرای این طرح، همدان پایــگاه منطقه ای و حتی 

جهانیِ اســتقرار و بازیافت هواپیماهای بازنشسته 
خواهــد شــد، بنابرایــن اعــلام آمادگــی کردیــم تــا 
زمین مــورد نیاز ســرمایه گذار را بــا قیمت حداقلی 

کارشناسی در اختیارشان بگذاریم.
حســینی با بیان اینکه جذب ســرمایه گذار برای 
پــارک آبی و دریافت نمایندگی شــهر فــرش از دیگر 
موضوعاتی اســت که دنبال شــده، ابــراز کرد: برای 
ایجــاد یک بــازار بزرگ اســلامی که در دیگر شــهرها 
نیــز شــاهد رونق آن هســتیم، با ســرمایه گذار وارد 

مذاکره شدیم.
وی بــا ابــراز اینکــه بــرای اجــرای این پــروژه چند 
نقطه از شــهر پیشنهاد شده که باید برای جانمایی 
درســت آن معضلات ترافیکــی و فرهنگی نیز مورد 
توجــه قــرار گیرد گفــت: در خصوص پــروژه خیابان 
غــذا نیــز باید بگویم ایــن پروژه اتفاق خوبی اســت 

منوط به اینکه درست جانمایی شود.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه در حــوزه گردشــگری در 
شــهر همــدان در آینــده ای نزدیک شــاهد اتفاقات 
خوبی خواهیــم بود، ابراز کرد: با توجه به اعتبارات 
ســفر ریاســت جمهــوری در بخش میــراث فرهنگی 
در آینــده ای نزدیک شــاهد بازآفرینی بــازار همدان 

خواهیم بود.
حســینی با اشــاره به اینکه پروژه گــذر فرهنگی 
نیــز طی روزهای آتــی کلنگ زنی خواهد شــد، اظهار 
کــرد: عــلاوه بــر ایــن بــا توجــه بــه رویکــرد تقویت 
حوزه گردشــگری شــهر همدان، خانه پوســتی زاده 
را از حالــت اداری خــارج کــرده و قرار اســت برای آن 
طرحی درنظر گرفته شــود کــه عموم مردم بتوانند 

از فضای موجود استفاده کنند.
وی بــا بیان اینکــه مذاکراتی نیز با مدیریت قبلی 
میراث فرهنگی اســتان مبنی بر ایجاد موزه در این 
مــکان داشــتیم که ایــن رونــد را با مدیــر جدید نیز 
پیگیری خواهیم کرد، افزود: خوشــبختانه با همین 
رویکرد جداره ســازی پیاده راه بوعلی نیز تا حدودی 

پیش رفته و مابقی نیز انجام خواهد شد.
شــهردار همــدان ادامــه داد: ماحصــل اجــرای 
چنیــن طرح هایــی ثروت هــای مانــدگاری در شــهر 
گســیل  بــرای  زیرســاختی  درواقــع  بــود،  خواهــد 

سرمایه و آورده به شهر است.
حســینی با اشــاره به اینکــه البته در بحــث بازار 
مرکزی همدان شــهرداری نیز خود دســت به جذب 
ســرمایه گذار زده به طوری که سرمایه گذار عمارت 
خورشــید یکی از همین موارد اســت، تشریح کرد: 
در خصــوص مدیریــت ترافیــک نیــز بــرای نوســازی 

ناوگان حمل و نقل عموم مذاکراتی داشتیم.
وی ادامه داد: ما پیشــنهاد خریــد 100 اتوبوس 
را داده ایــم که در صورت تحقق تا چند ســال شــهر 

همدان در این بخش تأمین خواهد بود.
شــهردار همــدان در خصــوص اجــرای تراموای 
شــهری نیز، گفــت: شــهرداری با اجرایی شــدن این 
پروژه مشکلی نداشــته و در صورت تأمین بودجه، 
جانمایــی درســت، انجــام مطالعــات نیازســنجی و 
تأیید قابلیت اجرا شــدن این پروژه از سوی مشاور، 
از اجرای آن حمایت خواهد کرد این در حالی اســت 
که در خصوص این پروژه طی ســال های اخیر طرح 
امکان ســنجی انجام شده و حتی در فاز اجرایی نیز 

شهرداری مسیر هایی را پیشنهاد داده بود.
حســینی در پاســخ به این ســؤال که ســرانجام 
پارک 48 هکتاری ارم چه شــد؟ گفــت: در این پروژه 
موضوع حقوق مالکانه و عامه مردم مطرح اســت 
امــا اجــرای این پــروژه طولانی شــده و یقینا هر دو 
طــرف یعنی ماکان و مردم حــق گلایه مندی دارند، 
زیرا افرادی کــه در این اراضی حقوق مالکانه دارند 
پس از پنج ســال قانون بــه آن ها این اجازه را داده 
که اگر طرح اجرا نشــود باید از حقوق مالکانه خود 

بهره مند شوند.
وی بــا تأکیــد بر اینکه این پروژه 20 ســال اســت 

کــه بلاتکلیــف مانده و مالکان از حــق خود محروم 
مانده اند، تشــریح کرد: مردم نیــز به عنوان افرادی 
که باید از این زیرساخت بهره مند شوند حق دارند 
نسبت به بلاتکلیفی این پروژه گلایه داشته باشند.

شــهردار همدان ادامه داد: بر این اســاس برای 
حــل معضل این پروژه جلســاتی تشــکیل شــده و 
در آن مجموعــه ای از مدیــران تصمیم ســاز حضور 

داشتند.
حسینی با بیان اینکه در پی این جلسات طرحی 
بــرای اجــرا در این اراضی مطرح شــد که هم منافع 
مــردم و هم منافع مالکان در آن حفظ شــود، ابراز 
کرد: این طرح رویکرد گردشگری دارد بنابراین برای 
تهیــه مقدمــات در صــدد اخــذ مشــاور برآمدیم تا 

مطالعات لازم را در این زمینه انجام دهد.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه البتــه مالــکان به دنبال 
احقــاق حقوق خــود بوده و ما نیــز همچنان درگیر 
پرونده هــای حقوقــی در دیــوان عدالت هســتیم، 
تشــریح کــرد: در خصوص پــروژه پارک اکباتــان نیز 
طرحی گردشــگری بر آن بار شــده که اجرایی شدن 
ایــن طــرح پــس از ایجــاد این زیرســاخت از ســوی 

شهرداری نیازمند جلب سرمایه گذار است.
این مدیر شهری ادامه داد: علاوه بر این شهردار 
همــدان در راســتای جلــب ســرمایه گذار به عنوان 
شــهر دوســتدار کــودک، در نمایشــگاه گردشــگری 
حضــور دارد و حتــی ماکــت طــرح پیش بینی شــده 
بــرای پــارک اکباتــان نیز در معــرض دید قــرار داده 

شده است.
حسینی با اشاره به اینکه برای پارک ولایت قائل 
بــه ارائه طــرح ویژه ای هســتیم، اظهار کــرد: بر این 
اســاس در ایــن پــروژه نیازمندیم تا توجه بیشــتری 
بــه ایــن عرصه شــود تــا پــروژه بتوانــد ظرفیتی به 

ظرفیت های موجود در شهر بیفزاید.
وی بــا بیــان اینکــه در حــوزه ترافیــک شــهر نیــز 
برنامه هــای کوتــاه، میــان و بلندمــدت پیش بینــی 
کردیــم، افــزود: ایــن موضــوع در حــال حاضــر بــه 

معضلی بزرگ در شهر بدل شده است.
شــهردار همدان با اشــاره به اینکه طبق برنامه 
کوتاه مــدت تا پایان ســال پیش بینی هایی به عمل 
آمــده گفت: پلیس راهور به شــهرداری کمک کرد تا 
به کارگیــری نیروی انســانی و دوربین هــا را افزایش 

دهیم.
حســینی بــا اشــاره بــه اینکــه در حــال حاضــر 
همــه دوربین های رینگ اول شــهر فعال شــده اند 
تصریــح کــرد: در ایــن بیــن اصلاحــات هندســی و 
تصمیم گیری هــای موضعی و موضوعی نیز مطرح 

است.
وی با اشــاره به اینکه در همین راســتا به عنوان 
یک کار مطالعه شــده میدان 13 آبان )پیشاهنگی( 
برداشــته و به چهارراه بدل خواهد شد، تأکید کرد: 
طرح های ترافیکی همچون احیای پارک حاشــیه ای 

نیز با اخذ پیمانکار در دستور کار است.
شــهردار همــدان بــا بیــان اینکــه در طرح هــای 
میان مــدت و بلندمــدت نیــز بــرای میــدان آرامگاه 
طــرح مطالعاتــی بــرای حــل معضــل ترافیــک این 
نقطــه از شــهر در دســتور کار اســت اذعــان کــرد: 
بــرای کاهش تقاضای ســفر بــه مرکز شــهر نیز باید 
چاره اندیشــی کرد. مثــلًا لازم اســت بازارهای میوه 
و تره بار همچون ســر گذر را در نقاط مختلف شــهر 

جانمایی کنیم.
حســینی افزود: یکی دیگر از مشــکلات جدی ما 
در این عرصــه محدودیت پارکینگ هــا و پایانه های 
مســافربری اســت بنابرایــن مذاکــرات مختلفــی با 
دســتگاه ها انجام شده تا پایانه های اتوبوسرانی و 

تاکسیرانی از مرکز شهر خارج شوند.
وی با اشاره به اینکه در کل برای تحقق مدیریت 
ترافیــک شــهر نیازمنــد هوشمندســازی هســتیم، 
خاطرنشــان کرد: این موضوع نیازمند 300 میلیارد 
تومان هزینه است پس انتظار می رود مساعدت ها 
بــرای دریافت مطالباتمان از محل ماده 23 فراهم 

شود.
وی ادامه داد: متأســفانه تاکنــون پیگیرهای ما 
برای دریافــت مطالباتمان نتیجه بخش نبوده حال 
آنکه ما از این محل چیزی بالغ بر 170 تا 180 میلیارد 

تومان طلب داریم.
شــهردار همدان با اشــاره به اینکه پســماند نیز 
یکی از موضوعات جدی است که برای آن به دنبال 
جــذب ســرمایه گذار هســتیم تصریــح کرد: ســایت 
همدان یکی از بهترین های پســماند کشــور است، 
در حال حاضر مذاکراتی انجام  شــده تا از این بستر 

برای تولید برق استفاده شود.
نمــای  حــوزه  در  کــرد:  تشــریح  حســینی 
در  کــه  رویکــردی  خوشــبختانه  نیــز  ســاختمان ها 
کمیتــه ســیما و منظــر شــهرداری دنبال می شــود 

نسبت به گذشته بهبود یافته است.
خصــوص  در  کــه  رویکــردی  خصــوص  در  وی 
تیــم  گفــت:  داشــت،  خواهــد  فوتبــال  تیــم داری 
شــهرداری خوشــبختانه نتایــج قابــل قبولــی ارائه 
کرده اســت؛ نکته حائز اهمیت اینکه در حال حاضر 
90 درصــد بازیکنــان این تیم بومی هســتند. براین 
اســاس از حضــور حامی مالی و ســرمایه گذار برای 

حمایت بیشتر از این تیم استقبال می کنیم.
وی بــا بیان اینکــه حمایت از این تیــم همچنان 
ادامه خواهد داشــت گفت: مســائلی مطرح است 
که در آن اشــاراتی به این موضوع شده و گویا قرار 
اســت لیگ دســت یک نیز جز فوتبــال حرفه ای قرار 
گیــرد؛ بنابرایــن در صورت تحقق این مهــم ما برای 
ادامــه کار بــا ممنوعیــت قانونی مواجــه خواهیم 

بود.


